
 

Referat af bystyremøde 27. november 2023 hos Kirsten 
 
Tilstede: Kirsten, Anette, Morten, Ole og Helle (indtil 19:30) 

Fraværende: Niels, Birgitte, Dorthe 
 

1. Valg af referent. 
Anette blev valgt. 

 

2. Økonomi v. Dorte. 
Dorthe havde sendt en økonomisk redegørelse forud for mødet, og bylauget har en 
positiv egenkapital. Der udestår afregning for Halloween og kommende weekends 
julearrangement sammen med kirken. 
 

3. Gennemgang af punkter på dagsordenen  
Gennemgang af udestående punkter fra seneste bystyremødereferat 
3.a Oprydningsplan efter Bornfiber, færdselsplan og vedligeholdelsesplan af udearealet: 

Helle og Ole har gennemgået områderne for at belyse mulige forbedringer siden sidst. 
Oprydning efter Bornfiber er næsten bragt til ende. Der er punktvise forbedringer i 
vedligehold, men det systematiske vedligehold udestår fortsat. 
 
3.b. Legeplads-udvalg har indhentet priser på forskellige legeredskaber. Der skal nu 
kigges på ønsket sammensætning af redskaber og dermed samlet økonomi. Ud fra dette 
kan der så begyndes at søge fonde om tilskud. 
 
3.c. Transformerstationen: Bylauget har deltaget i borgermøde i Høje Taastrup om 
projektet. Bylauget har efterfølgende sendt et høringssvar.  
 
3.d: Medlemskampagne: Til næste bystyremøde drøftes forslag til vedtægtsændring med 
differentieret medlemskontingent, således at BS-betalinger er billigere end 
girokortbetalinger. Der skal i januar udarbejdes nyhedsmail om opfordring til tilmelding 
til betalingsservice. 

 
Gennemgang af nye punkter på dagsordenen 
A: Bylaugets foretræde for kommunens Teknik- og Bygningsudvalg 
Kirsten havde foretræde for Teknik og Bygningsudvalget den 21. november og fremlagde 
3 sager: 
1. Vedligeholdelsesplan og færdselsplan 

• Bylauget efterlyser samarbejde med kommunen om bylaugets udarbejde planer 

for bedre vedligehold og bedre færdsel/tafiksikkerhed. Bylauget har rettet mange 
henvendelser til kommunen og afholdt flere møder, men kommunen følger ikke 
op. 

2. Ring 5:  
• Bylauget efterlyser kommunens opbakning til skrinlæggelse af Ring 5 og 

ophævelse af transportkorridoren.  
• Bylauget opfordrer udvalget til at bakke op om forespørgsel fra Greve Kommune 

vedr. fælles kommunal henvendelse til ministeren for by- og landdistrikter om 
ophævelse af transportkorridoren. Henvendelsen er vigtig, da der netop nu pågår 
forhandlinger om korridorens fremtid på Christiansborg. 

3. Transformerstationen:  
• Bylauget opfordrer kommunen til øget engagement/proaktivitet i sagen om 

transformerstationen i Solhøj. Herunder også i den planlagte vej mellem 
Nærheden og Sydvej.  



• Kommunen har efterfølgende rettet henvendelse til Høje-Taastrup Kommune og 
anmodet om at blive høringsberettiget i de relevante sager vedr. 
transformerstationen og vejføring i området. 
 

Der kan læses mere om de 3 sager i referatet fra Teknik- og bygningsudvalgsmødet d. 

21/11 under punkterne 72, 74 og 76. 

 
B: Honorering af frivilligt arbejde 
Mange i landsbyen bidrager med frivilligt arbejde for byen/bylauget. Bystyret drøftede 
honorering af arbejdet og besluttede, at arbejdet honoreres ved at bylauget afholder 
udgifter til forplejning under arbejdet i form af drikkevarer/snacks/mad og derudover 

også eventuelle udgifter til forbrug (f.eks. benzin). 
Det blev desuden besluttet: 
• at honorere Charlotte og Jens, som tak for at opbevare bylauget’s ting. 
• at takke alle frivillige i landsbyen med navns nævnelse til bystævnet. 

 
C: Hjemmesiden er blevet gennemgribende opdateret.  
Tjek den ud: https://torslunde.dk/ 
Der er kommet nye menupunkter og information er blevet opdateret. 

 
D: Fællesmøde med Tranegilde Bylaug og Ishøj Landsby Bylaug 
Kirsten og Anette har holdt et fælles bylaugsmøde med oldermændene fra Tranegilde 
bylaug og Ishøj Landsbylaug.  
På mødet blev bylaugenes sager/fokusområder gennemgået mhp. at afklare om 
bylaugene har interesse i at arbejde sammen om nogle sager. 

• Tranegilde Bylaug nævnte Ishøj Teater, fjernvarme, støj, racekørsel, for høj fart 
på Brintevej og vedligehold. 

• Ishøj Landsby Bylaug nævnte for høj fart på Ishøj Bygade, stigning i trafik efter 
de nye bebyggelser, fjernvarme, BRT, ejendom købt at Hus Forbi til herberg. 

Der er blevet aftalt årlige møder og mulighed for samarbejde om kommunal vedligehold, 
som er utilfredsstillende i alle landsbyer. 

 

4. Planlægning af dato/sted for næste bystyremøde.  
Næste bystyremøde afholdes torsdag d. 25/1 kl. 19:00  

 

5. Eventuelt  
Johnny Petersen har gjort bylauget opmærksom på at Danmarks Naturfredningsforening 

har lavet materialet ”Giv fingerplanen en hånd”, hvor Ring 5 omtalt blandt en række af 

udviklingsscenarier for hovedstadsområdet. Bylauget har drøftet materialet. 

Det blev foreslået, at bystyret i sommerhalvåret indkalder byens til Store Oprydningsdag 

af fælles arealer/områder, hvilket vil blive drøftet på et kommende møde. 

På næste bystyremøde skal det kommende bystævne planlægges, herunder foreslåede 

vedtægtsændringer ved gennemgang af årets referater. 

 

https://torslunde.dk/

